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Editorial

Milí Broďáci,
Tak to ta kobyla zase přežila. Že nevíte, o čem je řeč? Pak 
jste nebyli na masopustu, který se konal v půlce února 
na Havlíčkově náměstí. Masek, zábavy i diváků bylo 
požehnaně. Kobyla si opět vyslechla své loňské hříchy: 
třeba uzavírku Dobrovského nebo povodně. Nakonec 
byla vzkříšena za dobré skutky – třeba za nová šlapadla 
na rybníku Hastrman. Fotogalerii z letošní první open air 
městské akce můžete vidět v rubrice Stalo se. V březnovém 
vydání se samozřejmě můžete těšit i na seriózní témata: 
kostel sv. Kateřiny letos pravděpodobně dostane střechu, chystáme virtuální 
parkovací automat a máme za sebou výkop i v projektu revitalizace rybníka Cihlář, 
a to skutečně doslova. Na břehu už totiž pilně pracují bagry. 

Největším tématem aktuálního čísla jsou ale naši nejmenší, budoucí prvňáčci. 
Dopodrobna jsme na 4 stránkách zmapovali, jak se na dubnové zápisy chystají 
havlíčkobrodské základní školy. Dočtete se také, na co se jednotlivé školy ve výuce 
soustředí a jaké je jejich zázemí. V tématu vzdělávání, byť volnočasovém, jsme 
pokračovali i v rubrice Rozhovor měsíce, kde jsme zpovídali ředitele AZ CENTRA 
Martina Domkáře. Věděli jste třeba, že ještě jako student gymnázia založil 
amatérské divadlo?

Tématem, které se jistě dotkne života v našem městě, je také uzavírka 
Havlíčkovy ulice. Na následujících stránkách tak přinášíme přehled změn, zejména 
v MHD, které s rekonstrukcí souvisí. Oprava Havlíčkovy ulice je jednou z největších 
městských staveb v letošním roce a související dopravní omezení budou možná 
tak trochu zkouškou trpělivosti. Podívejme se na to ale s nadhledem: za uzavírku 
můžeme napřesrok zase obžalovat zmíněnou masopustní kobylu a vzít situaci 
pozitivně s tím, že uzavírka byla sice dlouhá, ale že se nám ve městě jezdí zase 
o kousek lépe.

S přáním hezkého předjaří
Zbyněk Stejskal, starosta města Havlíčkův Brod
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Aktuality

Kostel sv. Kateřiny dostane patrně 
již letos novou střechu
V únoru přešel kostel sv. Kateřiny do 
majetku města Havlíčkův Brod. Je tak trochu 
symbolické, že zastupitelé se postavili na 
únorovém zasedání vstřícně k opravě jeho 
střechy a schválili ji. Za tímto účelem by 
měly být vyčleněny finanční prostředky 
v rozpočtu města ještě v letošním roce. 
„Jedná se o opravu šindelové střechy nad 
hlavní lodí. Celkově počítáme, že půjde 
o částku 3 miliony korun. Máme v tuto 
chvíli již rozjeté výběrové řízení a budeme 
doufat, že se nám letos opravu střešního 
pláště podaří dokončit. Na tuto stavební 
akci budeme žádat o dotační podporu do 
dvou programů, nicméně pro uskutečnění 
opravy toto není rozhodující,“ upřesňuje 
místostarosta Libor Honzárek. 

Odbočování z Masarykovy 
ulice na Ledečskou by mělo být 
komfortnější
Potkat v křižovatce ulic Masarykova 
a Ledečská kamion je někdy souboj doslova 
o centimetry. Také přecházení je zde 
poměrně nekomfortní. Jak chodcům, tak 
řidičů se ovšem zablýsklo na lepší časy. 
Město totiž dostalo nabídku na odkup 
přilehlého domu v ulici Haškovy Sady, 
jehož zbourání by dopravní situaci zde 
výrazně napomohlo. Zastupitelé se na 
svém únorovém zasedání vyjádřili k návrhu 
souhlasně. 

Spolu uvedeným domem jsou součástí 
transakce i pozemky pod veřejnými 

komunikacemi a v lokalitě plánované 
bytové výstavby nad psychiatrickou 
nemocnicí. Zde jde konkrétně o cestu, která 
obkružuje zónu pro plánovanou budoucí 
výstavbu. „Koupě těchto nemovitostí 
je strategickým krokem pro další rozvoj 
města. Umožní nám nejen vyřešit dopravní 
komplikace, se kterými se v této oblasti 
dlouhodobě potýkáme, ale také připravit 
prostor pro budoucí rozvoj bydlení. Celková 
kupní cena celého souboru nemovitostí 
je v hodnotě necelých 11 milionů korun,“ 
uvedla místostarostka Marie Rothbauerová.

Město prostřednictvím grantů opět 
podpoří neziskový sektor
Zastupitelstvo města Havlíčkův Brod 
na svém únorovém zasedání schválilo 
konkrétní rozdělení finanční podpory 
mezi žadatele o granty ve třech klíčových 
oblastech: sociální oblasti, v kulturní oblasti 
i v oblasti životního prostředí. Celková 
uvolněná částka dosáhne necelého půl 
milionu korun. „Jsem rád, že jsme mohli 
podpořit široké spektrum projektů, které 
mají pozitivní dopad na naše město – ať už 
jde o zlepšení životních podmínek obyvatel 
prostřednictvím sociálních projektů, 
obohacení kulturního života nebo ochranu 
životního prostředí. Těší mě, že řada aktivit 
se již stala nedílnou a pravidelnou součástí 
dění v Havlíčkově Brodě,“ uvedl starosta 
Zbyněk Stejskal. 

Z programu kulturních grantů rozdělí 
město 150 tis. Kč a podpoří například 
Malý folklórní festival folklórního souboru 
Kalamajka, Noc kostelů a aktivity 
dobrovolných hasičů z osadních výborů. 
V oblasti životního prostředí obdrží grant 
na přírodovědné akce a květnaté louky 
organizace Chaloupky o.p.s. a mateřská 
škola. „V oblasti sociálních grantů město 
podpoří projekt spolku Autis-HB, akci 
BAN!FEST Oblastní charity Havlíčkův 
Brod, Dětský sportovní den a Běh pro 
dětskou duši Nadačního fondu Fotbal 
pomáhá, přičemž celková částka pro tuto 
oblast činí 160 tis. Kč,“ řekl Vladimír Slávka, 
místostarosta města.

Město zavádí Virtuální parkovací 
automat – pohodlnější a modernější 
způsob platby za parkování
Havlíčkův Brod pokračuje v digitalizaci 
městských služeb a s účinností od 15. března 
2025 zavádí novou moderní platební 
metodu pro úhradu parkovného – Virtuální 
parkovací automat (VPA). Tato inovace 
umožní řidičům platit za parkování online 
bez nutnosti instalace speciálních aplikací 
do mobilních zařízení. Ostatní stávající 
možnosti platby parkovného – hotově 
v parkovacích automatech a zasláním SMS 
– jsou nadále možné. Město si od zavedení 
této služby slibuje zvýšení podílu online 
plateb a zjednodušení procesu parkování pro 
občany i návštěvníky.

 „Naším cílem je usnadnit občanům 
každodenní život prostřednictvím moderních 
technologií. Virtuální parkovací automat 
je jednoduchým a efektivním řešením, 
které nenutí měnit zavedené postupy ani 
absolvovat složitá školení, ale přirozeně 
automatizuje a optimalizuje proces 
parkování. Věříme, že tato služba přispěje 
ke zvýšení podílu online plateb a zpříjemní 
parkování jak místním obyvatelům, tak 
návštěvníkům našeho města,“ uvedl Zbyněk 
Stejskal, starosta města.

Místostarostka Marie Rothbauerová 
doplňuje: „Virtuální parkovací automat 
je ideálním řešením pro ty, kteří nechtějí 
instalovat do svých mobilních zařízení 
různé aplikace, které je nutné v průběhu 
času aktualizovat. Na každém parkovacím 
automatu bude umístěna samolepka 
s instrukcemi – stačí jednoduše nasnímat 
QR kód, zadat doporučenou webovou adresu 
do internetového prohlížeče nebo vyhledat 
zónu na webu mapy.cz, kde jsou placená 
parkoviště označena příslušným symbolem. 
Následně stačí vyplnit registrační značku 
vozidla, zvolit dobu parkování a provést 
platbu online. Samozřejmostí je i možnost 
prodloužení doby parkování na dálku. Systém 
zároveň umožňuje transparentní kontrolu 
finančních toků a efektivní správu parkování 
včetně propojení s městskou policií.“
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Město také v letošním roce podpoří opravu Šupichovy vily
Město Havlíčkův Brod opět podpoří pokračující obnovu Šupichovy 
vily, která byla v roce 2021 vážně poškozena požárem. Jak už jsme 
Vás informovali v minulém vydání Havlíčkobrodských listů, město již 
loni uvolnilo přes 140 000 korun jako kofinancování v rámci krajského 
grantového programu Památky 2024. Na svém únorovém zasedání 
zastupitelstvo schválilo pro letošek finanční spoluúčast ve výši cca 
150 000 korun na II. etapu obnovy střechy. V rámci této II. etapy bude 
vybudován krov s bedněním střešního pláště zakrytého fólií a trámový 
strop. „Památková obnova této historicky cenné vily je dlouhodobým 
procesem, který si zaslouží naši podporu. Majitel postupuje od minulého 
roku dle pokynů památkářů a výsledky už jsou patrné. Příspěvek města 
je zároveň nezbytnou podmínkou pro získání krajské dotace,“ uvedl 
místostarosta Libor Honzárek. Celkové náklady II. etapy rekonstrukce 
krovu, bednění střechy s pojistnou fólií a trámového stropu Šupichovy 
vily činí 1,499 milionu korun, spoluúčast města podle podmínek dotace 
je dána částkou 149 882 korun, tj. 10 % z celkových nákladů. 

Letošní koupací sezona na Cihláři již bude v novém
Na březích Cihlářského rybníka začal čilý ruch. Místo plavců tady ovšem 
řádí bagry. Na jeho levém břehu je totiž v plném proudu plánovaná 
revitalizace. Vznikne zde nový přístup do vody jednak v podobě schodů 
a přibyde molo, ze kterého bude možné také skákat. Břeh pak bude 
lemovat pláž ze štěrkopísku. Ve vodě a dále ve vstupu do ní bude dno 
vysypáno jemným kačírkem, což by mělo přispět ke zlepšení kvality vody 
tím, že se zde nebude vířit bahno. „Kromě přístupu do vody zde bude také 
vylepšen mobiliář, přibude několik laviček, dále převlékací boxy a vznikne 
také místo, kde by mohl zaparkovat vůz pojízdného občerstvení,“ popisuje 
detaily místostarosta Libor Honzárek. Staveniště bylo předáno na podzim 
loňského roku a hned zde začaly přípravné práce. Revitalizace má být 
dokončená už na jaře, tedy v řádu několika týdnů.

V Havlíčkově Brodě odstartovala rekonstrukce Havlíčkovy ulice
Od neděle 23. února do 21. prosince bude kvůli rozsáhlé rekonstrukci 
uzavřena Havlíčkova ulice v Havlíčkově Brodě. Město do opravy této 
komunikace investuje téměř 68 milionů Kč. Rekonstrukce zahrnou 
nejen povrch komunikace a chodníků, ale také inženýrské sítě, veřejné 
osvětlení a parkovací místa. V rámci stavby projde opravou i plynovod. 
Stavební práce si vyžádají změny v trasách městské hromadné dopravy 
a dočasná přemístění některých zastávek.

„Oprava Havlíčkovy ulice je rozsáhlá a nezbytná investice, která 
přinese modernizaci této důležité dopravní tepny. Uvědomujeme 
si, že dlouhodobá uzavírka způsobí komplikace, zejména v městské 
dopravě, proto prosíme obyvatele o trpělivost. Výsledkem bude 
kvalitnější infrastruktura a pohodlnější prostředí pro všechny,“ uvedl 
Zbyněk Stejskal, starosta města. Rekonstrukce proběhne v několika 
fázích. Nejprve se zaměří na vodovod, kanalizaci a dešťovou kanalizaci, 
následovat bude obnova chodníků, komunikace a parkovacích míst. 
„Součástí projektu je také modernizace veřejného osvětlení, vybudování 
nové opěrné zdi a oplocení u onkologického oddělení Nemocnice 
Havlíčkův Brod. V závěrečné fázi dojde k sadovým úpravám a vznikne 
zde nové dobíjecí místo pro elektromobily. Současně bude i v této části 
Havlíčkovy ulice rekonstruována plynárenskou společností příslušná 
trasa plynovodu,“ doplňuje místostarosta Libor Honzárek.

Rekonstrukce Havlíčkovy ulice si vyžádá přesměrování hned tří 
linek, a to linky číslo 1, 2 a 11. „Některé zastávky budou dočasně zrušeny 
nebo přemístěny, proto žádáme cestující městské hromadné dopravy 
o zvýšenou pozornost a sledování aktuálních informací. Víme, že 
první dny budou náročné, než se lidé v uzavírce zorientují, proto moc 
děkujeme všem za trpělivost a schovívavost. Rovněž bychom v tomto 
ohledu chtěli poděkovat vedení nemocnice, že nám při uzavírce vyšla 
velmi vstříc a povolila průjezd autobusů skrze nemocnici,“ uzavírá 
místostarostka Marie Rothbauerová, pod kterou MHD spadá.

Přehled změn zastávek: 
zastávka Nemocnice (v obou směrech) bude dočasně uzavřena •	
a přesunuta na nová místa, a to podle směru a čísla jednotlivých linek 
zastávka Bílý dům ve směru na Perknov bude obsluhována pouze •	
linkou č. 2, pro linku č. 11 bude tato zastávka uzavřena 
zastávka Bílý dům směrem na Dopravní terminál bude po dobu •	
uzavírky dočasně uzavřena 
zastávka Psychiatrická léčebna směrem na Perknov bude obsluhována •	
pouze linkou č. 2, pro linku č. 11 bude tato zastávka zřízena na spojnici 
ulic Bechyňova a Rozkošská 
zastávka Psychiatrická léčebna směrem na dopravní terminál bude •	
dočasně přesunuta z původního místa na nové místo před křižovatku 
ulic Rozkošská a spojnici s ulicí Bechyňova a bude obsluhována 
linkami č. 11 a 2. 

Detailní přehled změn tras jednotlivých linek je k dispozici na webových 
stránkách města a u dopravce.
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Téma měsíce

Stejně jako každý rok na jaře i letos se chystají na svoje první 
seznámení se školou prvňáčci. Na následujících stránkách 
jsme pro Vás připravili přehled, co si školy pro nejmenší žáčky 
přichystaly a na co se ta která škola specializuje. 

Obecné informace k zápisům  
V souladu se školským zákonem je zákonný zástupce povinen přihlásit 
dítě k zápisu k povinné školní docházce ve stanoveném období 
příslušného roku, v němž má dítě zahájit povinnou školní docházku. 
Na školní rok 2025/2026 by se měly k zápisu dostavit děti narozené 
v období od 1. 9. 2018 do 31. 8. 2019. 

Zápisy do všech pěti havlíčkobrodských základních škol 
zřizovaných městem Havlíčkův Brod se uskuteční prezenční formou 
v pátek 4. 4. 2025 od 9 do 17 hodin. Tento zápis se týká i cizinců 
s trvalým pobytem občana Evropské unie, cizinců s přechodným 
pobytem občana 3. země či cizinců s dočasnou ochranou, která byla 
poskytnuta v souvislosti s válkou na Ukrajině. 

K zápisu budou zákonní zástupci potřebovat rodný list dítěte 
a občanský průkaz. Cizinci budou u zápisu předkládat vízum, potvrzení 
o pobytu a doklad, ze kterého vyplývá oprávnění zastupovat dítě.  

K zápisu se dále mohou dostavit i duševně a tělesně vyspělé 
děti, které dosáhnou šesti let v období od září 2025 do června 
2026. Podmínkou přijetí dítěte, které dovrší šesti let v období 
od září do prosince 2025, je doporučující vyjádření školského 
poradenského zařízení. U dítěte, které dovrší šesti let v období od 
ledna do června 2026, je pak nutné doložit navíc i doporučující 
vyjádření odborného lékaře. 

Ředitelé základních škol mají dle školského zákona povinnost 
přednostně přijmout děti s místem trvalého pobytu v jejich příslušném 
školském obvodu. Školské obvody spádové školy jsou vymezeny 
obecně závaznou vyhláškou města č. 1/2023. Určující vyhláškou není 
ale dotčeno právo rodičů vybrat si pro své dítě jinou („nespádovou“) 
školu. Důvodem nepřijetí dítěte s trvalým pobytem mimo spádový 
obvod do vybrané základní školy pak ale může být obsazení nejvyššího 
počtu volných míst v otvíraných třídách prvních ročníků, který je 
školou předem stanoven ve zveřejněných kritériích pro přijímání dětí.

Bližší podrobnosti o organizaci zápisu, školském obvodu a kritériích 
pro přijímání dětí do 1. ročníků základních škol najdete na webových 
stránkách jednotlivých havlíčkobrodských základních škol, viz infobox. 

Prvňáčci letos půjdou k zápisu 4. dubna

Webové stránky havlíčkobrodských základních škol
Základní škola a Mateřská škola Havlíčkův Brod 
Konečná 1884, www.skolakonecna.cz

Základní škola Havlíčkův Brod 
Štáflova 2004, www.zsstaflova.cz

Základní škola Havlíčkův Brod 
V Sadech 560, www.zssady.cz

Základní škola a Mateřská škola Havlíčkův Brod 
Wolkerova 2941, www.zswolkerova.cz

Základní škola Havlíčkův Brod 
Nuselská 3240, www.zsnuselska.cz
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Základní škola a Mateřská škola Havlíčkův Brod, Konečná
www.skolakonecna.cz

Zázemí a vybavení školy
Základní škola Konečná má jazykovou laboratoř, učebnu IT a fyziky, 
tělocvičnu na všechny sporty, venkovní hřiště travnaté i hřiště 
s umělým povrchem a školní jídelnu v areálu. V dalším školním roce 
bude otevřen nový pavilon ZŠ s 11 odbornými učebnami zahrnující 
například environmentální učebnu a dokonce keramickou dílnu. 
U školy bude dostavěna také nová jídelna, do které se žáci 
pohodlně dostanou přes spojovací krček. 

Na ZŠ Konečná preferují kvalitní všeobecné základní vzdělání 
s důrazem na jazykové, matematické, informační schopnosti 
a environmentální výchovu.

Přístup k nadaným dětem či dětem s podpůrnými opatřeními
Školní poradenské pracoviště tvoří ředitelka, zástupce ředitele, 
výchovný poradce a metodik prevence – poskytuje poradenské 
služby žákům, pedagogům a zákonným zástupcům žáků v oblasti 
pedagogického, kariérního a výchovného poradenství. Dvě učitelky 
mohou poskytovat logopedickou péči. Škola se snaží individualizovat 
přístup k žákům s poruchou učení. Nadané děti mohou svůj talent 
rozvíjet v rámci volitelných předmětů a zájmových kroužků. Učitelé také 
usilují o diferenciaci zadání a motivaci pro účast v soutěžích. 

Kroužky, mimoškolní aktivity a školní družina
Na ZŠ Konečná mohou děti docházet do 12 kroužků, například 
programování a robotika, tvůrčí psaní nebo stolní tenis. Tyto kroužky 
jsou zdarma. Další činnosti jsou připraveny při školní družině a školním 
klubu, kde na děti čeká dalších 10 kroužků jako dramatická výchova, 
nebo rukodělné činnosti. Cena těchto kroužků je zahrnutá v poplatku 
za družinu či klub. 
Provoz školní družiny:  6.15–7.50 a 11.55–16.30 hodin

Školní akce, události pro rodiče s dětmi
školní výlety v každé třídě, exkurze, zimní pobyt na horách, cyklistický •	
kurz, přespávání ve škole 
vánoční a velikonoční dílny, sportovní odpoledne pro rodiče s dětmi, •	
cyklovíkend 
dny otevřených dveří, akce Pojďte s námi do školy, mikulášská •	
besídka, karneval, školní akademie, společenský večer – rozloučení 
s žáky 9. tříd
aktivní prázdniny – dva týdny her a zábavy o hlavních prázdninách•	
akce školní družiny a školního klubu pro rodiče s dětmi – zahájení •	
a ukončení roku, vánoční besídka, pálení čarodějnic

spolupráce školní družiny s domovem pro seniory, Den sester – •	
návštěva nemocnice, sbírka pro psí útulek

Na co se mohou prvňáčci těšit?
Den otevřených dveří: 11. března od 8 do 16 hodin 
Dopoledne se mohou děti přijít podívat na ukázkové hodiny. Odpoledne 
jsou připraveny ukázky činnosti školní družiny, školního klubu a kroužků. 
Po celý den je možná prohlídka školy a pohovory s vedením.

Samotný zápis bude laděný do tématu zvířátek. Děti budou plnit 
úkoly se zvířátky a mohou se těšit na dárečky, které jim vyrobí ostatní 
žáci školy. Každé dítě navíc dostane perníkovou medaili s logem školy. 

Základní škola Havlíčkův Brod, Štáflova
www.zsstaflova.cz

Zázemí školy a vybavení školy
Škola sídlí v kouzelné budově z roku 1908, kde původně bylo 
gymnázium. U školy se nachází zrekonstruované venkovní hřiště. 
Školní jídelna je situována v městském parku a děti sem docházejí za 
doprovodu učitelů a vychovatelek. Procházka je příjemným přechodem, 
protože na čerstvém vzduchu dětem vytráví.

Škola je vnímána veřejností jako zařízení s rozšířenou výukou 
sportu – softbal, hokej, gymnastika. 

Kroužky a mimoškolní aktivity, školní družina 
Škola je sice spojena se specializací na sport, ale ne všechny děti se 
mu věnují. Některé hrají na hudební nástroje – klavír, flétna, kytara, jiní 
chodí do výtvarných kroužků a kroužků keramiky, šikovných rukou, 
vaření a kroužku zdravotnického či přírodovědného. Nabídka se obvykle 
mění dle zájmu. Od loňského roku je zaveden kroužek šachový.  

Od první třídy se děti již několik let učí hravou formou anglický 
jazyk. Na druhém stupni jsou jako další jazyk nabízeny tři varianty –  
španělština, ruština, němčina. 

Děti mohou navštěvovat školní družinu a ty druhostupňové školní 
klub. Družinové aktivity směřují na pobyt ve venkovním prostředí, aby 
se žáci pohybovali především na čerstvém vzduchu. Družina se otevírá 
v 5.45 a poslední žáci odcházejí kolem 17. hodiny. 

Na co se mohou prvňáčci těšit?
Den otevřených dveří: 25. 2. od 9.00 do 15.30 hodin
Děti mají u zápisu připraveno malé občerstvení, vybírají si drobnosti, 
které připravují starší spolužáci, maminky dostanou květinu. 
S organizací zápisu pomáhají žáci posledních ročníků, kteří obsluhují 
a provádějí po školní budově, věnují se dětem, které na zápis čekají. 
Rodiče mohou dostat kávu, čaj a něco sladkého k zakousnutí, aby jim 
také lépe utíkala čekací doba.
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Základní škola Havlíčkův Brod, 
Nuselská 
www.zsnuselska.cz

Zázemí školy a vybavení školy
V budově školy najdete vše na jednom 
místě. Vedle kmenových tříd, které jsou 
vybaveny interaktivními tabulemi a panely, 
jsou to odborné učebny chemie, fyziky, 
informatiky a jazyková posluchárna. Ve 
škole se dále nalézá školní jídelna, malá 
a velká tělocvična, přírodovědné centrum 
a planetárium. V budově školy také sídlí 
pobočka Krajské knihovny Vysočiny, 
Soukromá základní umělecká škola a tři 
oddělení Mateřské školy Korálky. Od září 
2026 by měla mít naše škola své vlastní 
venkovní multifunkční hřiště a v nejbližší 
době by také mělo dojít k rekonstrukci 
školní jídelny.

Škola je určena všem dětem, které 
chtějí rozvíjet svůj potenciál nejen po 
stránce jazykové a sportovní, ale i mediální. 
Pozornost je zde věnována rozvoji klíčových 
kompetencí zejména v oblastech mediální 
a informační gramotnosti.

Přístup k nadaným dětem a dětem 
s podpůrnými opatřeními
Ve vzdělávání podporují na Nuselské 
všechny žáky s ohledem na jejich aktuální 
vzdělávací potřeby. Zajišťují vhodné 
učebnice a pomůcky pro individuální 
činnosti žáků nejen se specifickými 
poruchami učení, ale i pro žáky nadané 
a mimořádně nadané. Aby těmto dětem 
umožnili co největší progres vlastního 
vzdělávání, vytváří pro ně individuální 
vzdělávací plány. Výchovní poradci tak 
pravidelně spolupracují se školskými 
poradenskými zařízeními a s dalšími 
kvalifikovanými odborníky. Hodiny speciální 
pedagogické péče vede speciální pedagog, 
řečové dovedností rozvíjí školní logopedové 
a s výběrem střední školy pomáhá 
výchovný poradce. V přípravné třídě 
pracuje paní učitelka a canisterapeutičtí 
pejsci Yuki a Falco.

Kroužky a mimoškolní aktivity, školní 
družina 
Oddělení školní družiny fungují v čase 
od 6.15–17.00 hodin. Pro děti od 4. třídy je 
otevřen školní klub, jehož otevírací doba je 
od 6.30–8.00 hodin a od 12.00–16.00 hodin. 

V rámci školní družiny a školního klubu 
nabízí ZŠ Nuselská dětem pestrou škálu 
bezplatných zájmových kroužků. Kreativní 
jedinci si mohou vybrat Keramiku, Malého 
umělce nebo Dramatiku. Pohybově 
nadané děti jistě ocení Taneční kroužek, 
Pohybové hry nebo Kruhový trénink. 
Milovníci hudby se mohou zapojit do Veselé 
notičky, zatímco malí kuchaři si vyzkouší 
své schopnosti v kroužku Kuchtík. Pro 
ty, kteří rádi přemýšlí a hrají strategické 
hry, je připraven kroužek Deskových her 
a Hrátkování. Nad rámec těchto kroužků 
nabízí na Nuselské také Psaní deseti prsty, 
Volejbal, Florbal a účast na projektech 
eTwinning, které pomáhají s rozvojem 
jazykových dovedností. Kromě toho si 
mohou děti vybrat i placené kroužky, 
mezi které patří hudební kroužek Kapela 
a oblíbený Astroklub pro všechny nadšence 
astronomie.

Školní akce, akce pro rodiče s dětmi
Nejnavštěvovanější akcí bývá „Halloween“ 
a „Adventní večer“. Další projekt, do 
kterého se zapojují všichni žáci, je Den 
Země. Velmi oblíbené jsou také manuální 
dílničky, vánoční a velikonoční pečení, 
taneční, recitační a hudební soutěže. Učiteli 
a žáky je stále oblíbenější i školní turnaj 
v ping pongu.

Děti se mohou těšit na výlety, exkurze, 
sportovní a kulturní akce, školu v přírodě 
a zimní pobyt v přírodě, přičemž škola 
disponuje vlastní půjčovnou lyžařského 
vybavení.

Na co se mohou prvňáčci těšit?
Den otevřených dveří proběhl na naší 
škole ve čtvrtek 27. února. Pokud jste 
den otevřených dveří nestihli, můžete se 
ve škole domluvit telefonicky na jiném 
termínu.

Během zápisu si děti vyzkouší, jaké 
to je být školákem a splní jednoduché 
úkoly. S průvodcem si prohlédnou školu, 
zavítají do fotokoutku a odnesou si 
vlastní fotografii jako vzpomínku na tento 
výjimečný den. Na závěr je čeká malý dárek 
– ručně vyrobený našimi žáky.

Pro naše budoucí prvňáčky chystáme 
v červnu program „První třída nanečisto“ 
a na první školní den na pochozí zahradě 
„Pasování na prvňáka“.

Základní škola a Mateřská škola 
Havlíčkův Brod, Wolkerova 
www.zswolkerova.cz

Zázemí a vybavení školy
Škola disponuje odbornými učebnami 
fyziky, chemie, estetiky, výtvarné výchovy, 
cvičnou kuchyňkou. V areálu se nachází 
široké zázemí pro sport: dvě tělocvičny, 
lezecká stěna a venkovní víceúčelové hřiště. 
Přímo v areálu školy je také jídelna. 

Na základní škole Wolkerova čeká na 
žáky specializace na cizí jazyky: jazykové 
třídy nabízí od 6. ročníku 3 hodiny 
anglického jazyka a 3 hodiny německého 
jazyka. 

Přístup k nadaným dětem či dětem 
s podpůrnými opatřeními
ZŠ Wolkerova je standardně vybavena 
školním poradenským pracovištěm, kde 
pracuje výchovný poradce a metodik 
prevence sociálně patologických jevů. 
Od nového školního roku bude ve škole 
přítomný také speciální pedagog. 

Kroužky, mimoškolní aktivity a školní 
družina
Děti mohou na ZŠ Wolkerova navštěvovat 
širokou paletu kroužků: například sportovní 
nebo výtvarné v ceně školného. Kroužky lze 
navštěvovat od 6.15 do 17.00 hodin. 

Školní akce, události pro rodiče s dětmi
Škola organizuje standardní školní akce jako 
exkurze nebo výlety. Kromě toho je pro žáky 
v adventu připravená akce Darujme si čas 
a školní jarmarky.

Na co se mohou prvňáčci těšit?
Den otevřených dveří: 2. 4. 
Samotný zápis doprovází žáci 5. ročníku, 
pro prvňáčky jsou připravené drobné dárky 
vyrobené dětmi.
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Základní škola Havlíčkův Brod, V Sadech 
www.zssady.cz

Zázemí a vybavení školy
V rámci půdní vestavby se na podzim otevře 8 nových učeben 
s nejmodernějším vybavením. Půjde například o 2 jazykové 
učebny, multimediální prostor a zázemí pro výuku odborných 
předmětů. Škola má také 2 moderní tělocvičny, venkovní hřiště 
a školní jídelnu přímo v objektu. Ve vybavení disponují ZŠ V Sadech 
programy na virtuální realitu a 3D brýlemi, 3D tiskárnami. Škola 
má i nadstandardní vybavení výpočetní techniky, kterou je možné 
žákům dlouhodobě zapůjčit. Ve škole je také keramická pec, 
robotické stavebnice, měřící sady, 2 hydroponické zahrádky, čtečky 
e-knih, informační panel Ámos, nová žákovská knihovna, moderní 
vybavení pro školní redakci, hudební nástroje pro sbor Oříšek. 

ZŠ V Sadech se specializuje na žáky se sportovním nadáním, 
zejména na fotbal a stolní tenis. 

Přístup k nadaným dětem či dětem s podpůrnými opatřeními
Pro žáky od 7. ročníku je připravená široká nabídka volitelných 
předmětů v rozsahu 2 hodiny za týden. Jde například 
o polytechnickou výchovu, multimediální výchovu nebo 
společensko-estetický seminář. Od září také budou zavedeny 
speciální hodiny českého jazyka a matematiky pro děti s hlubším 
zájmem o předmět. Ve škole se také jednou týdně dělí hodiny 
matematiky a českého jazyka. Jazykově nadané děti mohou 
absolvovat kurzy Cambridge English s možností složení 
mezinárodní certifikované jazykové zkoušky. Na škole je dále 
zřízeno poradenské pracoviště ve složení výchovný a kariérový 
poradce, metodik prevence, 3 speciální pedagogové. Děti s vadami 
řeči mohou docházet na logopedický kroužek vedený kvalifikovanou 
logopedkou. 

Kroužky, mimoškolní aktivity a školní družina
Školní družina v ZŠ Sadech má nejdelší provoz ve městě: od 6 do 
18 hodin. V novém školním roce bude zdarma připravený projektový 
týden pro děti 1. stupně v době jarních prázdnin. Ve škole si děti 
mohou vybírat z nabídky 35 kroužků, které jsou všechny bezplatné.

Mimoškolní aktivity:
Běh Karla Havlíčka Borovského•	
koncerty pěveckého sboru Oříšek•	
aerobik pro dospělé•	

Školní akce, události pro rodiče s dětmi
Chaloupky, lyžařské kurzy, ozdravné pobyty, projekt pro žáky •	
9. ročníku Ještě nekončíme, předplavecký a plavecký výcvik, 
Trenéři do škol, Děti do bruslí, kurz lyžování Zajda
pravidelné víkendové akce (domácí i zahraniční): Alpy, vánoční •	
evropská města, aquaparky, lázně, muzikály
víkendové cyklovýlety •	
tematické workshopy v keramické dílně•	
akce na školní zahradě•	

Na co se mohou prvňáčci těšit?
Den otevřených dveří: 13. března od 8.10 do 16.00 hodin 
Den otevřených dveří bude rozdělený do několik bloků na ukázkové 
hodiny (8.10–11.50), zápis nanečisto a prvňáčkem na hodinu 
(14.30–17.00).

Další akcí organizovanou ZŠ V Sadech bude Pojďte s námi do 
školy 22. 3. od 9.00 do 17.00 hodin – soutěže, tvořivé dílny, sbor 
Oříšek, aerobik, netradiční sporty

Během zápisu bude děti provázet maskot školy: zápis 
s veverkou aneb Zvládneme to v klidu. Na děti čeká plnění úkolů 
hravou formou, k tomu drobné dárky a oříšky. 

Základní škola a Praktická škola U Trojice
Základní škola a Praktická škola U Trojice je místem, kde každý 
žák dostává šanci růst a rozvíjet svůj potenciál. Zaměřuje se 
na individuální přístup, moderní vzdělávací metody a inovace, 
které podporují kreativitu. Škola nabízí individuální vzdělávání 
žákům s mentálním postižením, autismem, poruchami chování 
i kombinovanými vadami. Díky menší kapacitě tříd (4–12 žáků) 
a podpoře asistentů pedagoga mohou pedagogové přistupovat ke 
každému žákovi individuálně a využívat inovativní metody, včetně 
projektové výuky a terapeutických aktivit, jako jsou canisterapie, 
hipoterapie. Ke vzdělávání využívá robotické pomůcky, které 
pomáhají žákům rozvíjet logické myšlení. Škola disponuje také 
multisenzorickou místností Snoezelen, která slouží k relaxaci, 
stimulaci smyslů a koncentraci. 

Škola vyniká také v mezinárodním projektu eTwinning, který 
propojuje žáky s vrstevníky z různých evropských zemí a umožňuje 
jim spolupracovat na zajímavých vzdělávacích aktivitách. Kromě 
toho třídy pořádají pravidelné projektové dny, během nichž se žáci 
zapojují do praktických činností, které rozvíjejí jejich dovednosti 
a zájem o svět kolem sebe. Pyšní se titulem eTwinningová škola.

Škola využívá dotační tituly např. OP JAK, které slouží k dalšímu 
vzdělávání pedagogických pracovníků a kariérového poradenství.
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Příběh ředitele AZ CENTRA Martina 
Domkáře se vlastně docela dobře mohl 
odehrávat na prknech, která znamenají svět. 
Víc než divadlo, se kterým začal amatérsky 
na gymnáziu, ho ale nakonec zlákala práce 
s dětmi a mládeží. Divadlo si ponechal jako 
jeden z koníčků a v roli ředitele se už 4 roky 
soustředí na to, jak v rychle měnícím se 
světě připravit mladé generaci takovou 
náplň volného času, která pomůže dětem 
rozvinout jejich potenciál. 

Letos si připomínáme 15 let založení AZ 
CENTRA. Dnešní generace rodičů si ale spíš 
pamatuje Dům dětí a mládeže u Aleje, tyhle 
dvě instituce na sebe navazují?
Ano, plně. Ke změně tehdy došlo se změnou 
zřizovatele, kterým byl původně Kraj Vysočina. 
Spolu s přechodem pod město se také změnil 
název na AZ CENTRUM a následně i sídlo. 

Když byste měl uplynulých 15 let bilancovat, 
v čem jsou výjimečné?
Méně prostorově stísněné (směje se). 
V budově bývalé Rubešovy školy se otevřel 
prostor pro nové kroužky a také další aktivity. 
Tehdy jsem přesun sledoval zpovzdálí jako 
externí pracovník, kdy jsem vedl kroužek her 
na hrdiny, divadelní kroužek a jezdil jsem jako 
vedoucí na letní tábory na Doubravanku. 
Nakrátko jsem pak činnost u AZ CENTRA 
přerušil a před téměř 4 lety jsem nastoupil 
do pozice ředitele. Bilancovat tedy budou 
spíše jiní, ale doufám, že si to všichni užijeme, 
zejména na festivalu volného času (od 30. 
května do 1. června 2025), který putování 
časem má jako své téma, nebo pak v září na 
Týdnu otevřených dveří. Všechny pamětníky 
a příznivce srdečně zvu.

Vy jste tedy kroužky vedl, ale jestlipak jste 
taky sám chodil do kroužků?
Chodil jsem na angličtinu a počítačové 
kroužky. Hraní her bylo tehdy obrovským 
boomem a Dům dětí nabízel řadu takto 
laděných kroužků. Také můj první tábor na 
Doubravance byl počítačový. Když jsem tam 
jel, věděl jsem jen, kde se zapíná počítač 
a s hrami jsem se setkal vůbec poprvé. 

Vidíte a já jsem čekala, že mi odpovíte, že 
jste chodil do divadelních kroužků…
Tehdy vlastně žádný takový kroužek nebyl, 
vyjma činnosti paní Kimové, ale to bylo 
spíš hudební nebo muzikálové divadlo. Dá 
se říct, že čistě divadelní činnost pro děti 
jsem rozjížděl v rámci znovuobnoveného 
literárně-dramatického oboru na ZUŠ až 
já v roce 2010. Mimochodem funguje tam 
až do dneška – jen jsme se v jeho vedení 
vystřídali s manželkou (směje se). Díky 
tomu, že se v AZ CENTRU povedlo upravit 
některé prostory, kde jsme instalovali 
oponu nebo divadelní šály, nabízíme 
divadelně orientované kroužky také u nás. 

Jaká tedy byla Vaše cesta k divadlu, když 
nezačínala docházkou na kroužek? 
Vlastně docela specifická. Když jsem 
nastoupil po prvním stupni na gymnázium, 
potřeboval jsem se asi víc vnitřně realizovat. 
Na hodině češtiny jsem se tak spontánně 
přihlásil, že napíšu divadelní hru a spolužáci 
ji zahrají. Takhle tehdy vzniklo divadlo 
Prázdnej papír, které na gymnáziu dobře 
fungovalo, vždycky jednou ročně jsme 
si udělali radost a nazkoušeli autorské 
divadelní představení. Když jsem vyšel 
z oktávy, divadlo sice skončilo, ale já jsem 

se dostal na obory dramatická výchova 
a činoherní režie na JAMU. Nakonec jsem 
ale vysloveně u divadla nezůstal, protože 
do profesionálního divadla mě to netáhlo 
a chtěl jsem se vrátit na domů a vést 
dál dramaťák na ZUŠ. Krátce jsem ho 
vedl i v Třebíči a pak jsem učil na střední 
pedagogické škole v Čáslavi. Odsud pak 
vedla moje cesta do vedení AZ CENTRA. 

Takže máte pocit, že tady v Brodě jste na 
správném místě?
Ano, určitě. Jsem rád například za 
zmíněnou spolupráci s muzeem. Teď 
třeba chystáme příběh o velbloudovi, 
který se našel na konci druhé světové 
války mezi Pohledem a Brodem. Už mám 
dopsaný scénář a budu ho posílat ředitelce 
muzea, Aleně Jindrové. Chtěli bychom 
to zinscenovat jako veselou připomínku 
složitého konce války. Všude budou lidé 
připomínat tanky, tak jsme si řekli, že 
připomeneme odvážnou cestu skautů do 
pražské ZOO s velbloudem. To jsou věci, 
které dělám rád. 

Vy jste byl jako teenager poměrně aktivní, 
založil jste divadlo, psal jste hry. Je to 
v současnosti ještě běžné? Jaké jsou 
v trávení volného času dnešní děti?
To je docela složitá otázka. Myslím, že 
společnost má dávat dětem co nejvíc 
příležitostí, aby se mohly pustit do toho, 
co je baví, i když nebudou hned úplně 
perfektní. Tak se snažím přistupovat 
i k vlastním kroužkům. Někdy se prostě 
za celý rok nic velkého neudělá, protože 
zjistíme, že si děti potřebují víc povídat 
a spoluprožívat. Ale zpět k té otázce, já 
nerad srovnávám generace. Pozoruji u dětí 
třeba obavy ze sociálních sítí a sdílení jejich 
výkonů. Je to asi pochopitelné, protože se 
jejich video může rázem dostat k přátelům. 
Nemají to tedy určitě lehčí. 

Sledujete mimochodem také svoje 
divadelní odchovance, jak se jim daří?
Nechci nějak zveličovat, ale mým kroužkem 
na ZUŠ krátce prošel třeba Tomáš Weber, 
představitel hlavní role ve filmu Zlatovláska. 
Nyní jsem ho také oslovil ke spolupráci. 
Chtěli bychom totiž pro naše malé 
„dramaťáky“ udělat projekci filmu Vlny, kde 
hrál sice epizodní roli, ale účastnil se přitom 
samozřejmě filmového natáčení. Navíc Vlny 
zpracovávají téma, které je důležité pořád 
připomínat. Zvažujeme, že bychom projekci 
otevřeli i pro veřejnost ve spolupráci 
s kinem Oko, aby si také mohla popovídat 
s mladým začínajícím hercem. 

AZ CENTRUM má být prostorem společného obohacení
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Generace sice nesrovnáváte rád, ale přesto mě zajímá, jaké kroužky 
u dětí dnes vedou… nebo možná ještě trochu jinak: mají třeba 
přírodovědné kroužky takříkajíc šanci proti kroužkům počítačovým?
Třeba u těch počítačových kroužků se snažíme najít model, jak je 
pojmout, protože technika je obecně pro děti snadno dostupná. 
Navíc se s počítači a tablety pracuje i na školách, takže na vyloženě 
počítačový kroužek se moc dětí nehlásí. Z technických kroužků 
naopak funguje skvěle třeba Lego education, tedy lego robotika, 
a budeme se snažit ho také rozšiřovat. U technicky laděných kroužků 
se musí jednoduše vyvíjet náš přístup spolu s tím, jak se vyvíjí 
společnost. Není to tedy tak, že by měly automaticky navrch nad 
přírodovědnými kroužky.

Co pohybové kroužky, daří se Vám na ně lákat děti? Stávající 
generace školáků prý už zdaleka tolik nesportuje…
Nabízíme kroužky pohybové všestrannosti, sportmix, ale nemáme 
specializované sporty kromě florbalu. Hledáme spíš nějaký model, 
kdy si děti mohou vyzkoušet od různých sportů a pak se rozhodnout, 
kterému se chtějí věnovat už naplno. Hodně nám fungují taneční 
kroužky a cheerleaders, kde máme i soutěžní úspěchy. 

To je docela široké pokrytí, je do budoucna ještě něco, co byste 
rádi doplnili?
Pracujeme na přípravě mediálního kroužku, kde se děti naučí pracovat 
s různou technikou a vyzkouší si i postupy novinářské práce. Rád 
bych rozšířil i možnost environmentálního vzdělávání. Snad nám vyjde 
kroužek Zahradníci bez záhonů, kdy chceme dětem ukázat možnosti, 
jak si něco vypěstovat i bez zahrady ve ztížených podmínkách. 
Zvažujeme taky kroužek NERV sportu. Rodiče vybavení dětem moc 

nechtějí kupovat, aby se nezranily, takže bychom jim tady rádi vytvořili 
bezpečné prostředí, aby si mohly zahrát. Rádi bychom otevřeli i tvůrčí 
psaní a fotokroužek. Aktuálně ladíme dlouhodobější vizi, kde máme 
vypsáno asi 50 variant různých kroužků a příležitostných akcí. Vlastně 
kdyby i čtenáře napadl zajímavý kroužek, klidně se nám mohou ozvat 
na volnycas@azcentrumhb.cz. 

Těším se i na spolupráci s novým Rodinným centrem Brod, které 
v naší budově vzniká. Byli bychom rádi, kdyby ty nejmenší děti, které 
tam chodí, a ještě s sebou potřebují maminku, pak postupně začaly 
docházet na naše kroužky. Nové aktivity a tábory plánujeme také na 
naší chatě Doubravanka v Orlických horách, která nám stále patří. Na 
několika pobytových táborech máme ještě volná místa, jinak ale už 
moc ne, zájem je velký, a to nás těší.

Nechci nějak generalizovat, ale zdá se mi, že dnešní rychlý, 
zkratkovitý styl života vlastně vytváří obrovské nároky i na Vás, 
kdy musíte neustále obnovovat nabídku a přizpůsobovat kroužky 
trendům… za nás byla angličtina, skaut, modelář, „liduška“ 
a sporty (smích).
Ano, to je pro nás náročné a úplně stejně těžké je nacházet lektory, 
kteří by byli schopni spolupracovat dlouhodobě. Ale jsem za to vděčný. 
Trochu to souvisí s mojí celkovou vizí, kdy AZ CENTRUM tady má 
být pro každého v tom smyslu, že i lektoři se u nás mohou realizovat 
a třeba nad rámec kroužku se věnovat talentovaným dětem a dál 
je posouvat a my jim k tomu poskytneme zázemí. Stejně tak rodiče 
tady mohou trávit čas se svými dětmi a vést kroužek – takto se nám 
povedlo najít několik vedoucích.

AZ CENTRUM osobně vnímám i jako instituci, která kultivuje veřejný 
život. Vlastně to souvisí s obrovskými posuny ve společnosti, kdy 
máme čím dál více volného času. Možná si s tím někdy neumíme 
konstruktivně poradit a mnohdy s volným časem spíš mrháme.
Je to pravda, do průmyslové revoluce lidé volný čas vlastně neměli. 
V tomhle ohledu můžeme dětem nejvíc dát, když sami trávíme svůj čas 
aktivně a jsme jim vzorem. Obdivuji proto naše zaměstnance, kteří se 
hodně rozdávají při přípravách všech aktivit a táborů, aby nebyly pořád 
stejné. Organizovat je pořád podle šablony jako v továrně by moc 
nefungovalo. Stojí je to opravdu hodně energie, ale i proto se snažím, 
abychom i s rodiči fungovali jako jedna komunita a vzájemně jsme si 
pomáhali. Snad to bude nejen při našich výročních akcích vidět. Ve 
finále každý člověk hledá lásku a přijetí a to, jak se k sobě chováme, 
máme vždycky ve svých rukou. 
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Slovo zastupitelů

Vážení spoluobčané, 
v tomto článku musím na prvním místě 
poděkovat vedení města, jak přistoupilo 
k problému Ledečská a obsluha MHD. 
Do budoucna bude nutné vylepšit 

návaznost spojů linky číslo 2 a 1, což vylepší 
obslužnost celého města a ušetří i finance. 
Lidé z Ledečské by se dostali kamkoliv bez 
přestupů.

Na druhou stranu nechápu, co se dělo 
v Dolní ulici a myslím, že opravy zdaleka 
nekončí. Podobně vidím i kostky v ulici 
Dobrovského u pivovaru. Je to krásné do 
historického města, ale ne tam, kde jezdí 
kamiony. U Pivovarské prodejny chybí 
bezpečné místo pro nakupující. 

Asi si také veřejnost všimla častých 
výměn řidičů MHD. Je to škoda a vlastně se 
to dalo očekávat. Vedení města i TS nechce 
akceptovat, že konkurence je v ohodnocení 
práce řidiče někde jinde. Pracovní trh 
v tomto případě funguje a výborní řidiči 
odcházejí tzv. za lepším. Věřím ale v lepší 
časy a že se vše urovná. Vůbec se mi nelíbí 
novinka, že všechny zastávky jsou na 
znamení.

Staří a nemocní se v plném autobuse 
často ke zvonku ani nedostanou.

Na závěr chci napsat, že jsem před 
časem z osobních důvodů vystoupil z SPD. 
Pokud budu osloven, mohu kandidovat jako 
nestraník, pokud ne, tak tuto zajímavou 
životní kapitolu ukončím.
Vše dobré přeje všem  
Pavel Duben, nezávislý kandidát za SPD

Samolepky na popelnicích
Se zavedením nového poplatku za komunální odpad se občané 
často dotazují, kde mají mít správně umístěnou popelnici na 
směsný komunální odpad? Odpověď najdete v obecně závazné 
vyhlášce města č. 2/2024 o stanovení obecního systému 
odpadového hospodářství. Pokud to situace umožňuje, je 
stálé stanoviště nádob mimo veřejná prostranství na vlastním 
pozemku a na veřejné prostranství lze nádoby postavit v den 
svozu nebo večer před svozem a na svoje stanoviště se vracejí 
neprodleně.  K užívání veřejného prostranství za účelem trvalého 
umístění nádob je vždy nutný souhlas jeho vlastníka. 

Při využívání veřejného prostranství pro trvalé i přechodné 
umístění popelnic je nutné dodržet i zákon o pozemních 
komunikacích. Nádoby nesmí bránit parkování na vyznačených 
místech, být překážkou v chůzi, zabraňovat projetí s kočárkem 
a musí být zabezpečené tak, aby nemohlo docházet k jejich 
samovolnému pohybu.

Popelnice trvale stojící na veřejném prostranství mohou být 
zneužívány okolojdoucími, ale třeba i sousedy, kteří je pravidelně 
používají k odkládání svých odpadů. Přeplněné popelnice někdy 
i s odpady odloženými vedle na veřejných místech nedělají dobrý 
dojem, lákají obtížný hmyz nebo hlodavce.

Připomínáme, že směsný komunální odpad patří pouze do 
popelnice, a ta se plní tak, aby ji bylo možné uzavřít a odpad z ní při 
manipulaci nevypadával. 

Našli jste na popelnici nalepenou tuto samolepku?
Je to první upozornění, že popelnice přistavená k pravidelnému 
svozu neodpovídala základním pravidlům stanoveným ve vyhlášce. 
Pracovníci Technických služeb Havlíčkův Brod odpad odložený 
vedle nebo na víku popelnice neodváží! Taktéž odpad, který při 
manipulaci vypadne z přeplněné popelnice na zem. Takový odpad 
se stává základem tzv. černé skládky.

Myslete to, že stav Vaší popelnice je i Vaší vizitkou a zvolte 
velikost nádoby, která odpovídá produkci odpadů Vaší domácnosti.
Připravil odbor ŽP

Informujeme

Inzerce

Havlíčkobrodské listy na webu
Chcete si přečíst Havlíčkobrodské 
listy na webu dříve, než je dostanete 
do schránky? 
Potřebujete vyhledat informace ze 
starších vydání? 
Stáhněte si náš měsíčník 
na www.muhb.cz pod odkazem 
Vedení města – Havlíčkobrodské listy.
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Informujeme

Pacienti si nově v nemocnici vybírají ze dvou jídel. 
Navázali jsme spolupráci s vyhlášenými kuchaři!

Pacienti hospitalizovaní v Nemocnici Havlíčkův Brod si od poloviny 
ledna mohou vybírat ze dvou jídel. Se zaváděním nových receptur 
a trendů do stravy radí zaměstnancům stravovacího provozu vyhlášení 
kuchaři Nikolas Kratěna a Michal Štorek. Stravovat se do nemocniční 
jídelny chodí i veřejnost.

Denně se ve stravovacím provozu Nemocnice Havlíčkův Brod 
připraví 1 200 porcí jídel, v nabídce je 31 druhů základních diet dle 
dietního systému plus individuální strava. „Pokud lékař neurčí jinak 
a pacient má klasickou racionální dietu, může si nově vybrat ze dvou 
jídel. Dbáme na to, aby byla strava připravovaná z kvalitních českých 
surovin, bez umělých dochucovadel a konzervantů. Snažíme se, aby 
si u nás na jídle všichni pochutnali,“ říká vedoucí stravovacího provozu 
Jana Poláková. Na podzim roku 2024 přijel na konzultaci s jídelníčkem 
a zavádění nových technologických postupů kuchař Michal Štorek, 
v sobotu 25. ledna pak dorazil Nikolas Kratěna, který donedávna působil 
v nymburské nemocnici jako šéfkuchař. „Je to zkušený kuchař, který 
se snaží měnit zaběhnuté gastronomické návyky v nemocnicích. Jeho 
návštěva byla inspirativní a těšíme se na další konzultace v průběhu 
roku,“ dodala Jana Poláková.

Stravovací provoz vaří nejen pro pacienty a zaměstnance 
nemocnice, ale také pro klienty Domova pro seniory Husova, Mateřskou 
školku Husova a Dětskou skupinu Žabičky. Pro takový provoz je 
klíčové mít vysokou úroveň hygieny a dodržovat všechny nutriční 
standardy, aby jídlo bylo bezpečné a zároveň chutné. „V souvislosti 
s implementací  Metodického  doporučení Ministerstva zdravotnictví 
pro zajištění stravy a nutriční péče se podařilo kromě již zavedené 
výběrové diety nabídnout pacientům další možnosti stravování, které 
lépe odpovídají jejich individuálním potřebám a preferencím. Tímto 

způsobem je možné dosáhnout větší spokojenosti pacientů, kteří 
se cítí více zapojeni do rozhodování o své stravě a mohou si vybrat 
variantu, která jim vyhovuje,“ dodala náměstkyně pro ošetřovatelskou 
péči PhDr. Lada Nováková, Ph.D.
Autor: Mgr. Petra Černo 

Na Havlíčkobrodsku loni mírně klesla kriminalita
Za loňský rok evidují policisté na Havlíčkobrodsku 962 trestných činů. 
Z tohoto počtu se policistům podařilo objasnit 507 případů. Celková 
objasněnost tedy dosáhla 52,7 %. Ve srovnání s rokem 2023, kdy došlo 
k celkem 1 058 trestným činům, jde tedy o drobný pokles trestné činnosti. 
Z tohoto počtu policisté objasnili předloni celkem 632, což činí 59,7% 
objasněnost. 

Nejhojněji zastoupenou kategorií trestných činů je majetková trestná 
činnost, kdy policisté evidují 420 trestných činů, což je o 40 méně než 
v roce 2023. V roce 2024 se jednalo o 125 případů krádeží vloupáním, 
108 případů krádeží prostých a 187 trestných činů připadá na zbývající 
majetkové trestné činy. Z loňských 420 majetkových trestných činů se 
policistům podařilo objasnit 141 případů, což představuje třetinovou 
objasněnost. V meziročním srovnání je objasněnost podobná, v roce 2023 
bylo objasněno přes 35 % majetkových trestných činů. 

Druhou nejhojněji zastoupenou kategorií je tzv. ostatní kriminalita, kdy 
v roce 2024 došlo ke značnému poklesu. Policisté prověřovali 170 trestných 
činů a u 122 případů do konce roku prověřování ukončili. Objasněnost tedy 
činila 71,8 %. V roce 2023 se jednalo o 233 prověřovaných případů, kdy do 
konce období se podařilo 189 případů ukončit. Nejčastěji prověřovaným 
trestným činem v této kategorii je trestný čin maření výkonu úředního 
rozhodnutí a vykázaní. Zde policisté odhalili 83 případů, o 49 případů méně 
než v roce předešlém, kdy jich bylo 132. 
Zdroj: https://policie.gov.cz/krajska-reditelstvi-policie-kraj-vysocina.aspx

40 let partnerství HB – Brielle
V letošním roce uplyne již 40 let od podpisu partnerské smlouvy mezi 
Havlíčkovým Brodem a městem Brielle v Nizozemí. Na popud holandské 
strany se tak stalo v červnu 1985. Krom oficiální připomínky s účastí 
zástupců obou měst jsou jako každý rok plánovány i další společné 
akce. Ty hlavní proběhnou v květnu; naši holandští přátelé u nás budou 
ve dnech 7. až 11. května, kdy si zároveň připomínáme i 80 let od 
konce 2. světové války. Ke kulatému výročí připravuje partnerský výbor 
HB–Brielle několik akcí a menší doprovodnou publikaci, ve které se 
pokusíme zachytit důležité okamžiky vzájemných kontaktů a zároveň 
dát prostor i osobním vzpomínkám. Máte na kontakty s přáteli z Brielle 
vzpomínku, se kterou byste se chtěli podělit? Pokud ano, pak prosím 
neváhejte se nám do konce března ozvat! K zasílání můžete použít 
mailovou adresu: vyborhbbc@gmail.com.
Autor: Tomáš Hermann

Za finanční dary od města má nemocnice nový ultrazvuk 
na vývojové vady a resuscitační lůžko pro novorozence
Město Havlíčkův Brod každý rok ze svého rozpočtu věnuje nemocnici 
půl milionu korun. V loňském roce tak nemocnice mohla pořídit mobilní 
lůžko s integrovanou resuscitací a mobilní resuscitační přístroj pro stanici 
intermediární péče o novorozence. Věnovaná finanční částka z roku 
2023 pak pomohla nákupu moderního 4D ultrazvuku pro gynekologicko-
porodnické oddělení. „Podpora nemocnice je pro nás dlouhodobou 
prioritou. Každoročně přispíváme na modernizaci vybavení, které pomáhá 
lékařům poskytovat tu nejlepší péči pacientům. Díky této podpoře může 
naše nemocnice držet krok s nejmodernějšími technologiemi a poskytovat 
rodičům v regionu služby na vysoké úrovni,“ uvedl starosta Havlíčkova 
Brodu Zbyněk Stejskal.

Inzerce
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Informujeme

Výroční ceny města Havlíčkův Brod 2024:  
Novinky v nominacích i kategoriích 
Město Havlíčkův Brod zavádí v letošním roce řadu novinek 
v udělování Výročních cen města. Obyvatelé se nyní mohou 
zapojit do nominací jednodušeji prostřednictvím online formuláře 
na webových stránkách města. Změny se dotkly také kategorií 
ocenění – dlouhodobý přínos bude nově udělován za všechny 
společensko–vědní oblasti dohromady a byla přidána nová kategorie 
pro významný počin v oblasti životního prostředí, vědy, sociální 
oblasti nebo záchrany lidského života. 

Nově se mění jak proces nominace i výběru laureátů, tak 
i jednotlivé kategorie. Celkem může veřejnost nominovat na výroční 
ceny laureáty hned v sedmi kategoriích. Konkrétně budou odměněni 
laureáti v tradičních oblastech kultury a sportu. Novou kategorií je 
výroční cena města pro osobnost nebo kolektiv, který se v uplynulém 
roce zasloužil o významný počin v oblasti životního prostředí, vědy, 
sociální oblasti nebo záchrany lidského života. Další novinkou je 
zavedení elektronického online formuláře pro podávání návrhů 
na ocenění. „Lidé mohou nově zasílat své nominace elektronicky 
prostřednictvím formuláře na webu města, zároveň zůstává 
zachována možnost podání tištěného formuláře na podatelnu 
městského úřadu. Věříme, že tímto dojde k usnadnění a urychlení 
celého procesu nominace. Rovněž chystáme větší marketingovou 
podporu na mediálních kanálech města, proto věřím, že letos dorazí 
rekordní počet nominací,“ říká Zbyněk Stejskal, starosta města. 

Své nominace mohou lidé zasílat do 10. března 2025. Poté 
všechny nominace posoudí příslušné výbory a vyberou tři finalisty 
v každé kategorii, kteří budou následně představeni zastupitelstvu 
města. Zastupitelé pak na svém dubnovém jednání rozhodnou 
o laureátech v tajné volbě. 

Slavnostní vyhlášení laureátů výročních cen města Havlíčkův 
Brod se uskuteční na galavečeru 10. dubna 2025, kde budou 
ocenění předána. Laureáti obdrží pamětní listy a finanční odměny. 
„Od letošního roku nově připravujeme také symbolické vyjádření 
ocenění v podobě reprezentativní sošky z kovu. V každém roce 
bychom pak chtěli oslovit některého z místních umělců, který by pro 
nás sošky připravil,“ dodává Zbyněk Stejskal. Další informace a online 
formulář k nominacím naleznete na webových stránkách města 
Havlíčkův Brod nebo po naskenování QR kódu.

Inzerce

Výroční ceny města Havlíčkův Brod – kategorie
1.1. Kulturní ceny města za významné počiny na poli 
kulturním a v uplynulém roce, a to v následujících kategoriích:

Kulturní talent města.•	  Cena za významný kulturní přínos 
městu pro mladé do 18 let 
Kulturní ikona města.•	  Cena za významný kulturní přínos 
městu pro dospělé nad 18 let

1.2. Sportovní ceny města za významné počiny na poli 
sportovním v uplynulém roce, a to v následujících kategoriích:

Sportovní talent města.•	  Cena za významný sportovní 
přínos městu pro mladé do 18 let 
Sportovní ikona města.•	  Cena za významný sportovní přínos 
městu pro dospělé nad 18 let
Trenérská inspirace města.•	  Cena pro nejúspěšnějšího 
trenéra nebo cvičitele

1.3. Výroční cena města pro osobnost nebo kolektiv, který 
se v uplynulém roce zasloužil o významný počin v oblasti 
životního prostředí, vědy, sociální oblasti nebo záchrany 
lidského života 

Strážce budoucnosti•	

1.4. Výroční cena města za dlouhodobé výsledky významné 
pro město v oblasti kultury, sportu, vědy, životního prostředí, 
sociální práce nebo jiných společenských oblastech života 
města. 

Srdce města•	
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Stalo se

Městem prošel masopustní průvod
V neděli 16. února se i přes sníh a mráz celé 
Havlíčkovo náměstí dobře bavilo. Dorazil 
sem totiž tradiční masopustní průvod. 
Dobrovolníci převlečení za maškary vyšli 
v čele s kapelou Havlíčkobrodská 12 od 
Skaut klubu ve 14 hodin. Když dorazili na 
náměstí pod pódium, vypukl tady pravý rej 
masek. 

Zastoupeny byly jak tradiční převleky 
kobyly, báby s nůší nebo střapáče a smrtky. 
Přišly také pohádkové bytosti, například 
Rumcajs s Mankou, strašidla, bílá paní 
nebo čarodějnice. Bohatě byla zastoupena 
i zvířecí říše v čele s medvědářem 
s medvědem na provaze. 

Ústřední roli tradičně sehrála kobyla, 
která dostala za loňský rok vyčiněno 
například za povodně a novou vizuální 
identitu. Na přímluvu faráře jí byly ale hříchy 

odpuštěny a k dobru jí bylo přičteno mimo 
jiné otevření opravené Staré radnice a nová 
šlapadla na Hastrmanu. Svorně tak bylo 
rozhodnuto, že kobyla může být oživena. 

Veselou atmosféru podpořil také 
doprovodný program s kapelami 

Havlíčkobrodská 12 a Kytara s Danem, 
stánky s dobrotami, kolotoč pro děti 
a dílnička ve Staré radnici, kam se 
chodili rodiče s dětmi ohřát a vyrobit si 
masopustní čepičku. 

Celou akci letos poprvé organizovalo 
Městské kino a divadlo Ostrov. 

Brodští senioři v únoru zdolávali 
La Manche
Havlíčkobrodský bazén opět přivítal 
zástupy brodských seniorů. Ti se již 
podruhé zapojili do akce Přeplav svůj La 
Manche, kterou napříč celou republikou 
pořádá organizace SenSen neboli 
Senzační senioři. Jedná se o plaveckou 

štafetu s 11letou tradicí, jejímž cílem je 
naplavat co nejvíce kilometrů. Organizaci 
havlíčkobrodské štafety si vzal na starost 
Český červený kříž. Pro seniory zajistil na 
každý únorový den rezervaci jedné plavecké 
dráhy. Jak říká Ilona Loužecká z Českého 
červeného kříže, klidně by díky velkému 
zájmu obsadili i 2 dráhy. 
Projekt Přeplav svůj La Manche je 
podpořen z Fondu Vysočiny v rámci 
realizace projektu Udržitelný Havlíčkův 
Brod v roce 2025.

Havlíčkobrodská knihovnice 
Ludmila Vlková vyprávěla 
o cestování na koloběžce k moři
Havlíčkobrodská knihovnice Ludmila Vlková 
by si zasloužila titul Královna koloběžka. 
Spolu s Jakubem Reimanem totiž urazili 
na koloběžkách neskutečných 550 km 
na trase z rakouského Salzburku do 
chorvatské Rijeky. O svém putování na 
dvou kolech vyprávěla na únorové besedě 
Na koloběžce k moři. Prozradila na ní třeba 
to, že nápad nosila v hlavě už od roku 2019, 
ale plány jí zkřížila epidemie covidu. Trasu 
si naplánovali sami podle internetového 
vyhledavače a nocování řešili tzv. „na blind“. 
Ubytování neměli zamluvené, protože 
nevěděli, kolik kilometrů denně ujedou 
a přespávali na trase v kempech. Veškeré 
vybavení včetně stanu si vezli s sebou 
v brašnách na koloběžkách. 

Za hranicemi byli prý docela oblíbenou 
atrakcí, protože koloběžka jako dopravní 
prostředek je zde na rozdíl od Čech docela 
unikátní. Denně v průměru ujeli 80 km, 
ovšem během rekordního dne na koloběžce 
zdolali dokonce 160 km. Převýšení trasy 
bylo 4 km. Zajímavostí také je, že si ani 
jeden z koloběžkářského tandemu Ludmily 
Vlkové a Jakuba Reimana nedal před 
cestou žádnou zvláštní fyzickou přípravu. 
V letošním roce pak změní Ludmila Vlková 
směr a vyrazí směr sever k polskému Baltu. 
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Co nás čeká

Od 17 let hltám knížku za knížkou
Do puberty ho knihy nebraly, až v 17 letech se projevil vliv rodičů 
a renomovaných českých spisovatelů a Petr Bobek začal podle 
svých slov knihy hltat. S knížkami pak spojil profesní život 
a kromě toho, že občas i nějakou napíše, stal se knihovníkem 
Krajské knihovny Vysočiny. V březnu, kdy probíhá Březen – 
měsíc čtenářů, jsme si s ním tak povídali o tom, co chystá pro 
své čtenáře a na co by nás nalákal právě do havlíčkobrodské 
knihovny, kde pracuje už 13 let. 

Vy jste knihovník a zároveň spisovatel, jste mezi knihovníky výjimkou 
nebo je to běžné?
Výjimkou určitě nejsem. V celé republice je několik knihovníků, kteří 
si vyzkoušeli i roli autora. Já osobně mám na kontě 3 knížky a jednu 
povídku v knize Země skrytých úsměvů. Psaní je mým velkým koníčkem, 
zároveň k němu přistupuji s pokorou. Asi bych i šetřil slovem spisovatel, 
k tomu musím ještě dorůst. 

Jste víc knihovník a nebo se cítíte být více spisovatelem? 
Rozhodně víc knihovníkem. Je to krásné povolání, které mi umožňuje 
s knihami pracovat mnohem šířeji, než kdybych je „jen“ psal. Nicméně obě 
činnosti jsou v mém životě provázané. Do 17 let mi literatura moc neříkala, 
přestože rodiče poslouchali rozhlasové hry a měli jsme velkou knihovnu. 
Ten vliv byl ale někde uložený. Hlavně díky němu jsem se pustil do prvních 
literárních pokusů a také jsem začal hltat knížku za knížkou. To vše mě 
přivedlo do Tábora, kde jsem studoval knihovnictví. Potom jsem se vrátil na 
Vysočinu a nastoupil do Krajské knihovny v Havlíčkově Brodě.

A přišel ten zlom i spolu s nějakou přečtenou knihou?
Bylo nás pět, to je pro mě zlomový titul. Oslovil mě hlavně kontext 
vzniku. Karel Poláček knihu začal psát v nejtěžších chvílích života 
a jejím prostřednictvím tak trochu utekl do svého dětství. Další díla, 
která mě hodně zaujala, byla Obsluhoval jsem anglického krále nebo 
Kerouacovo Na cestě.

Vy jste zatím autorem povídkové tvorby nebo naučných knih. Máte 
ale ambici také na větší literární útvar, novelu, román?
V současnosti mám rozepsanou knihu, která je na pomezí románu a novely. 
Jde o příběh z konce druhé světové války. Ovšem aktuálně s manželkou 
máme doma malé miminko, takže čas na psaní kradu doslova po minutách.

To je u Vás ovšem docela tematická proměna. Vy jste dosud ve svých 
knihách zpracovával hlavně téma cestování…

První kniha Turzovka: Hora Panny Marie je o jednom z mých oblíbených 
míst, kam jsem se vydával s rodiči a sourozenci. Je to moje srdcovka. 
Stopem na konec světa zase vychází spíš z toho, že jsem chtěl 
upozornit, že není nutné cestovat tisíce kilometrů daleko, ale záleží 
na tom, jak třeba i krátkou cestu vnímá člověk niterně. Pro moji 
rozepsanou knihu mě inspiroval příběh, který jsem si vyslechl a hodně 
mě zaujal. Víc k tomu ale zatím prozrazovat nebudu.

Cítíte se býti více knihovníkem – takže na co byste nás do knihovny 
nalákal? Teď v březnu, kdy si připomínáme měsíc čtenářů, se to 
vyloženě nabízí. 
V tomto roce se naše knihovna hodně zaměří na téma sci-fi a fantasy, 
protože letos si připomínáme 120 let od smrti Julese Verna a 10 let od smrti 
Terryho Pratchetta. Zrovna v březnu chystáme hned několik akcí i k tomuto 
tématu. O Julesu Vernovi bude 24. 3. přednášet Jiří Walker Procházka, 
jeden z nejznámějších českých spisovatelů sci-fi a fantasy. Osobně se na 
to moc těším. Ale to není všechno. Už o den později, 25. března, si fanoušci 
fantastiky, konkrétně Pána prstenů a J. R. R. Tolkiena, připomínají výročí, kdy 
byl zničen Prsten moci. Ve zmíněný den se schází Tolkienovi fanoušci, aby 
si povídali o jeho knihách, což budou moci i v naší knihovně. V podobném 
duchu se pak bude nést i červnové setkání nad knihami Douglase Adamse, 
v srpnu nad knihami Terryho Pratchetta a v prosinci si budeme povídat 
o knihách Julese Verna. V listopadu také přijede česká spisovatelka sci-fi 
a fantasy Františka Vrbenská, která bude přednášet o Terrym Pratchettovi.

Mimo rámec tématu sci-fi a fantasy nachystala knihovna besedu 
s Kateřinou Tučkovou, která k nám zavítá ve čtvrtek 13. března. A v dubnu 
přijede Petra Burianová, což je vítězka soutěže Peče celá země. Rád bych 
také pozval na Čtenářský klub, kde vždy druhé pondělí v měsíci probíráme 
různá literární témata.

Inzerce
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 Co nás čeká

Zazvoní i na vás?
Na jaře se rozbíhá další kolo celostátního 
šetření, při němž tazatelky a tazatelé 
Českého statistického úřadu navštěvují 
domácnosti po celé republice a žádají je 
o spolupráci.

Tazatelky a tazatelé ČSÚ mají adresy, 
které musí navštívit, předem dané, a pokud 
je odmítnete, nemohou je nahradit 
například tím, že by vyzpovídali sdílnějšího 
souseda. Jednotlivé domácnosti vybírá 
z celorepublikového seznamu adres 
počítačový program tak, aby pokryly 
všechny obydlené části země a odpovídaly 
hustotě osídlení daného regionu.

Skutečnost, že se jedná o tazatele 

Českého statistického úřadu, a nikoliv 
o podomní prodejce či podvodníky, lze 
snadno ověřit na webové stránce úřadu 
(csu.gov.cz). Dole, v tmavomodré části je ve 
sloupci „Ochrana dat a legislativa“ odkaz 
„Ověření tazatele“. Po jeho odkliknutí se 
otevře okno, do něhož je třeba zapsat číslo 
průkazu, kterým se tazatelky legitimují. 
Jestliže číslo souhlasí, objeví se údaje 
o tazatelce. Zadání nesprávného čísla 
vyvolá hlášku, že se jedná o neplatný 
průkaz. Ověřit totožnost tazatelky je možné 
i telefonicky na číslech uvedených na webu 
ČSÚ (www.csu.gov.cz) v záložce Krajské 
správy.

Na jarní prázdniny se chystá 
karneval na ledu
Technické služby města chystají na jarní 
prázdniny lákavou novinku. Ve čtvrtek 
6. března připravily od 13 do 15.30 hodin 
pro děti a rodiče karneval na ledu. Na akci 
se představí také brodské krasobruslařky 
a klaun. Připravené jsou i soutěže. Kdo 
přijde s vlastnoručním obrázkem klauna, 
má vstup zdarma. U ostatních masek je 
vstupné obvyklé podle ceníku bruslení.

V březnu zazáří havlíčkobrodský 
Andělský kříž na obrazovkách 
České televize

V létě jsme Vás již na stránkách 
Havlíčkobrodských listů informovali 
o natáčení jednoho z dílů série Krajinou 
soch u nás v Havlíčkově Brodě. Jednou 
z pomyslných hlavních hvězd se stala socha 
Radomíra Dvořáka Andělský kříž, který 
se nachází u cesty v lesoparku Vlkovsko. 
Romantické zákoutí zde dotváří kované 
zábradlí Jana Schwarze. Na díl věnovaný 
Andělskému kříži a dalším dílům Radomíra 
Dvořáka se můžete podívat 19. března 
v České televizi. 

Inzerce
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Město známé neznámé

V březnu tomu bude přesně 80 let, kdy byl 
umučen mladý muž z Havlíčkova Brodu 
Zbyšek Kohout. Narodil se 18. 12. 1922 
v Havlíčkově Brodě jako syn Josefa Kohouta, 
poštovního referenta a za 1. světové války 
ruského legionáře, který sloužil v 1. pluku 
Mistra Jana Husi. Zbyšek Kohout byl jako 
ročník 1922 totálně nasazen ve svých pouhých 
dvaceti letech na práce v Německu. Studoval 
tehdy na leteckém oddělení vyšší průmyslové 
školy  v Pardubicích. V Německu byl od konce 
roku 1942 zaměstnán jako technický úředník 
u firmy Mitteldeutsche Stahlwerke A. G. 
v Gröditz bei Riesa v Sasku. 

22. listopadu 1944 přijelo do továrny 
gestapo z Drážďan v čele s gestapákem 
Janem Husníkem řečeným Maděra a na místě 
bylo zatčeno 25 mladých hochů, Čechů, 
včetně Zbyška Kohouta, kteří byli obviněni ze 
sabotáže. Prý měli schvalovat atentát na Adolfa 
Hitlera, šířit zvěsti, že továrna v Gröditz není 
bombardována kvůli tomu, že je v ní uložen 
anglický kapitál, dále kvůli tomu, že si někteří 
pracovníci způsobují zranění, aby se vyhnuli 
práci, a poškozují výrobu, čímž způsobují 
popraskání litých vagónových kol. Vyslýchání 
byli přímo v Gröditz a poté převezeni k dalším 
krutým výslechům do věznice v Drážďanech 
opět pod vedením gestapáka Jana Husníka.

Z Drážďan byla skupina vězňů převezena 
do koncentračního tábora Radeberg 
u Drážďan. Tento tábor sloužil původně jako 
pracovně výchovný, kde měli být skrze těžkou 
práci vězni disciplinováni, ve skutečnosti zde 
byli hroznými podmínkami týráni a úmrtnost 

v táboře byla vysoká. Na konci roku 1944 se 
stal tábor pobočkou věznice v Drážďanech, 
která již neměla dostatečnou kapacitu pro 
přijímání dalších vězňů. Z 25 převezených 
hochů zemřelo kvůli nelidským podmínkám 
přímo v Radebergu devět z nich. Ostatní mladí 
muži vlivem týrání a práce velmi zeslábli. 
Při převozu do Buchenwaldu zemřeli po 
cestě další dva z Čechů a v Buchenwaldu za 
necelých čtrnáct dní další chlapci ze skupiny. 
Ze zatčených přežili jen dva. 

Rodiče dostali poslední zprávu o Zbyšku 
Kohoutovi ilegální cestou v prosinci 1944, 
od té doby žili v nejistotě až do 16. května 
1945, kdy většina obyvatel Československa 

zakoušela první radostné dny po osvobození. 
Došel jim dopis od učitele Josefa Musila, 
výrazné brodské osobnosti, který byl 
též s několika dalšími Broďáky vězněn 
v Buchenwaldu. 10. května odeslal z tohoto 
tábora zprávu rodičům o smrti jejich syna 
Zbyška. Do Buchenwaldu přijel Zbyšek Kohout 
již ve velmi žalostném stavu a byl umístěn do 
nemocnice, kde se jeho život ani přes péči 
jihlavského primáře dr. Horna a českých bratří 
zde vězněných nepovedlo zachránit. „Zemřel 
klidně, sesláblý, v delší agónii.“ Píše Josef 
Musil. Byl pohřben v Buchenwaldu. 

Po válce bylo jednáno o exhumaci 
a převozu ostatků českých vězňů domů. 
I Josefu Kohoutovi byl zaslán dopis od 
Svazu osvobozených politických vězňů 
a pozůstalých po obětech fašismu 25. září 
1947 ohledně možné ekhumace ostatků 
jeho syna. Poněkud necitlivě napsaný dopis 
vyzýval Josefa Kohouta k účasti na exhumaci 
kvůli nedostatku pracovních sil, které by 
danou činnost zajistily. Navíc se nacházel 
Buchenwald v americké okupační zóně 
a s postupem komunizace Československa 
bylo vyjednávání zřejmě čím dál tím obtížnější. 
Tajemnice svazu píše Josefu Kohoutovi: „Jsi-li, 
bratře, zdráv a mohl-li by ses těchto prací 
v Buchenwaldě zúčastniti, přihlas se prosím 
do našeho oddělení pozůstalých. Byla by to 
též možnost k návštěvě hřbitova a přesného 
identifikování pozůstatků Tvého syna. Jinak 
účast pozůstalých nebude povolena.“ 

Zbyšek Kohout byl do Brodu nakonec 
skutečně převezen a pohřben na novém 
hřbitově. Byla mu udělena in memoriam 
státní vyznamenání za účast v odboji proti 
nacistickému režimu. Jeho případ měl ještě 
dohru u mimořádného lidového soudu 
v Chebu, kde byl uvězněn gestapák Jan 
Husník řečený Maděra. Tento gestapák se 
narodil 20. 7. 1906 v Obrnicích (okres Most), 
před válkou bydlel v Karlových Varech. Působil 
u gestapa v Drážďanech a po válce byl stíhán 
československými úřady. Pátrání bylo vyhlášeno 
v roce 1946. Byl dopaden a umístěn do věznice 
v Chebu a zde nasazen na nucené práce 
v továrně u chebské firmy Massi na výrobu 
měřících přístrojů. Podařilo se mu však utéct 
a další pátrání byla bezvýsledná. Každopádně se 
určitě dožil více jak dvojnásobku života mladého 
Zbyška Kohouta, který za svoji bezprostřední 
mladickou odvahu zaplatil svým životem. 

Usměvavý mladý Zbyšek Kohout v táboře 
v Gröditz, označený hvězdičkou. Fotoarchiv 
Galerie a muzea Vysočiny Havlíčkův Brod

Usměvavý mladý Zbyšek Kohout v táboře v Gröditz, označený hvězdičkou. Fotoarchiv Galerie a muzea 
Vysočiny Havlíčkův Brod

Neznámý případ Zbyška Kohouta

Případ Zbyška Kohouta a dalších 
statečných Broďáků připomene 
výstava „Konec 2. světové války 
v Havlíčkově Brodě“, která se bude konat 
v havlíčkobrodském muzeu od 11. dubna.
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Sport

Václav Satrapa získal stříbro na 
prestižním mezinárodním turnaji
Havlíčkobrodský zápasník Václav Satrapa 
získal v reprezentačním dresu kadetů U17 na 
mezinárodním turnaji v arménském Jerevanu 
v hmotnosti do 71 kg stříbrnou medaili. Česká 
reprezentace kadetů U17 bojovala v baště 
zápasu se silnou mezinárodní konkurencí 
325 zápasníků z Arménie, Gruzie, Litvy 
a Česka. Trenér reprezentace, mimochodem 
rovněž Broďák, Zdeněk Švec na turnaj vybral 
celkem čtyři závodníky z České republiky, kteří 
přivezli tři medaile.

HB Ostrov v Evropském poháru: 
muži jdou dál, ženy vypadly
Sezona stolních tenistů se přehoupla do své 
druhé, důležitější části. Pozornost teď poutají na 
evropské klubové soutěže, kde v play-off hrály 
hned dva celky havlíčkobrodského HB Ostrov.

A tým mužů po vyřazení z Ligy mistrů 
hraje Evropský pohár, kde v osmifinále narazil 
na SPG Linec. Úřadující český šampión ve 
dvojutkání s tímto rakouským celkem uspěl. 
První zápas v Linci HB Ostrov vyhrál 3:1 (dva 
body získal Pavel Širuček, jeden přidal Jiří 
Vráblík). Vítězně pro svěřence trenéra Tomáše 
Demka skončila i odveta. Utkání v Birell Aréně 
ovládl havlíčkobrodský tým výsledkem 3:0, 
čímž si zajistil postup mezi osm nejlepších 
družstev Evropského poháru mužů ve stolním 
tenisu 2024/2025.

Stolní tenistky HB Ostrov v osmifinálovém 
kole Evropského poháru změřily síly 
s portugalským celkem CTM Mirandela. 
První střetnutí nedopadlo dobře. Oslabený 
havlíčkobrodský celek bez své jedničky 
Tatiany Kukuľkové v Portugalsku prohrál 

1:3, když největší překážkou byla zkušená 
devětatřicetiletá srbská obranářka Anamaria 
Erdelyiová. V odvetě už měl trenér Bohumil 
Vožický slovenskou reprezentační jedničku 
k dispozici, nicméně ztrátu z prvního zápasu se 
havlíčkobrodským hráčkám nepodařilo vymazat. 
Nad Mirandelou sice zvítězily 3:2, ale na postup 
do čtvrtfinále Evropského poháru to nestačilo. 
Díky domácí výhře 3:1 se nakonec radoval 
historicky nejúspěšnější portugalský klub.   

David Chroustovský veze ze Zimní 
olympiády dětí a mládeže dvě stříbra
Mladý havlíčkobrodský talent David 
Chroustovský, závodník HB SKI TEAMu, zazářil 
na Zimní olympiádě dětí a mládeže 2025 
v Moravskoslezském kraji. V kategorii starších 
žáků vybojoval dvě stříbrné medaile – v obřím 
slalomu mu k vítězství chybělo pouhých devět 
setin sekundy, další stříbro přidal ve slalomu.
David potvrdil svou skvělou formu i na 
mezinárodním poli, když na prestižním 
63. ročníku Skiinterkriteria vybojoval 
bronzovou medaili. V únoru pak vyrazil na 
mezinárodní závody žáků v Itálii.
Foto: Kraj Vysočina

Čtrnáctiletá Eliška Plná prohání 
závodní buggyny
Havlíčkobrodská rodačka Eliška Plná se pyšní 
titulem mistryně ČR 2024 a mistryně zóny 
střední Evropy 2024 v autokrosu v divizi 
Junior Buggy. V současnosti je nominovaná 
na prestižní ocenění Zlatý volant v kategorii 
Talent roku 2024.

Už od mala se Eliška pohybovala okolo 
automobilových závodů, které jezdil její otec. 
Sama se poprvé postavila na start v sedmi 

letech. Nejprve závodila v kategorii race 
buggy 160, ve které si vyjela třetí místo na 
mistrovství republiky. Poté přesedlala na race 
buggy 125 a i v té skončila na třetím místě. 
Poté Eliška přeskočila jednu divizi a rovnou 
přešla do kategorie buggy junior. V té si se 
strojem za zhruba 1,5 milionu korun vyjela 
domáci i evropský miostrovský titul. Navíc 
se v roce 2023 dostala do programu FIA 
pro závodnice v motokárách, což byl pro její 
kariéru významný krok vpřed.

Přípravy na start sezóny v BM Fitness
Aerobiková sezóna 2025 klepe na dveře. 
Děvčata z BM fitness se poctivě připravují na 
jarní část sezony. V letošním roce nastoupí na 
závodní plochu hned šest stepových týmu: 
dva juniorské, tři kadetské a jeden tým dětí. 
Některé budou závodit pod organizací Fisaf, 
kde bude jejich cílem nominace na Mistrovství 
Evropy v Maďarsku a Mistrovství České 
republiky, které se uskuteční v Praze. Nejmladší 
členky klubu začnou svou aerobikovou dráhu 
pod organizací Žij pohybem. 

Miníci dovezli stříbro z Honeywell 
cupu v házené
Poslední lednový víkend se ve Velké Bystřici 
konal HONEYWELL CUP v házené. Brodské 
minižactvo díky své bojovnosti už po prvním 
hracím dni vědělo, že bude  bojovat o medaile. 
Ve velké konkurenci dokázali brodští miníci 
vybojovat 2. místo a domů si i díky podpoře 
rodičů dovezli stříbrný pohár a medaile. V boji 
o zlato totiž prohráli s domácí Velkou Bystřicí. 
Celý tým předvedl velkou bojovnost a ukázal, 
že hráče házená baví.

Slovan odstartuje fotbalové jaro 
v Humpolci
Havlíčkobrodští fotbalisté vstoupí do jarní 
části z šestého místa tabulky. K prvnímu 
utkání vyběhnou v sobotu 8. března na 
trávník A.F.C. Humpolec. Domácím fanouškům 
se Slovan poprvé na jaře představí o týden 
později, kdy v rámci 17. kola v sobotu 15. března 
od 10.15 hodin přivítá SK Líšeň. Kompletní 
program zápasů i další aktuální informace 
najdete na www.fcslovanhb.cz.
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Společenská rubrika

Brodská miminka narozená 
23. 1. – 20. 2. 2025
23. 1.	Mikuláš	Rakušan	•	25. 1. Mikuláš Kučírek, 
Melánie	Ondráčková	•	28. 1.	Vít	Kadlec	•	4. 2. 
Filip	Svoboda,	Sára	Hejtmánková	•	7. 2.  Aneta 
Vencová	•	8. 2.	Nela	Varjassy	•	16. 2. Amálie 
Papstová

Sňatky konané v lednu 2025
(snoubenci, kteří dali souhlas se zveřejněním)
25. 1. Dušan Mendl (HB) – Daniela Zavadilová (HB) 
•	Hermína	Gollová	(HB)	–	Petra	Tomášová	(HB)

Od února odstartovaly registrace 
rodin na slavnostní vítání občánků
Sbor pro občanské záležitosti v našem městě 
zahájil od února tradiční vítání občánků, 
které se v I. pololetí letošního roku uskuteční 
v průběhu šesti sobot. Srdečně zveme všechny 
rodiče a jejich nově narozené děti, které 
mají trvalý pobyt v Havlíčkově Brodě. Vítání 
občánků probíhá v našem městě pro každou 
rodinu zvlášť v rámci malého slavnostního 
obřadu. Pokud máte o vítání občánků zájem, 

můžete  nás kontaktovat na e- mailové adrese: 
dkruntoradova@muhb.cz.

Správné znění tajenky z čísla 2/2025: (HLEDÁNÍ V SRDCI NEJEN) ZAČÍNÁ, ALE TAM TAKÉ KONČÍ.
Správnou odpověď jsme vylosovali ze 35 došlých odpovědí.
Výherkyní je Kateřina Kotlasová.
Znění tajenky posílejte na e-mail press@muhb.cz, nebo odevzdejte do 13. 3. do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám. 57, 
580 61 Havlíčkův Brod. Výherce z minulého čísla vždy zveřejňujeme v Havlíčkobrodských listech. Pro vylosovaného výherce je připravena drobná 
odměna k vyzvednutí na Turistickém informačním centru ve Staré radnici v pracovních dnech 9–17 hodin. 

Termíny veřejných jednání  
výborů ZM v březnu 2025
11. 3. 16.00 Výbor pro životní prostředí (MěÚ 
V Rámech, dolní ZM) 
13. 3. 15.00 Výbor pro CR, média a kulturu 
(MěÚ, Havlíčkovo nám., malá ZM) 
17. 3. 15.30 Finanční výbor (MěÚ V Rámech, 
dolní ZM) 
19. 3. 15.30 Výbor pro územní plán a rozvoj 
města (MěÚ Havlíčkovo nám., velká ZM)
19. 3. 15.00 Sociální výbor (MěÚ V Rámech, 
Horní ZM)
19. 3. 15.00 Výbor pro školství a volnočasové 
aktivity (MěÚ, Havlíčkovo nám., malá ZM)

Jednání ZM se bude konat 7. 4. 2025 od 14.30 
hodin v budově Nové radnice, Havlíčkovo nám. 
57, velká zasedací místnost, 1. patro. Usnesení 
rady a zastupitelstva města naleznete v plném 
znění na www.muhb.cz, záložka Rada města 
a Zastupitelstvo města.
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do 10. v měsíci. Platba hotově při podání inzerátu 
nebo na fakturu. Objednávku i příjem inzerátu je 

možné přijmout elektronicky.
Kontakt a podrobné informace  
tel. 724 999 236, 604 885 481 

e-mail: hblisty@muhb.cz, press@muhb.cz
Za chyby v inzerci je zodpovědný inzerent.
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Služby a kontakty

Inzerce

Důležitá telefonní čísla
Technické služby, operativní hlášení závad: 
800	183	549	•	MHD:	569	427	146	•	BUS 
terminál:	569	422	538	•	Poruchy el. proudu: 
840	840	840	•	Poruchy plynu:	1239	•	Poruchy 
voda: 569 430 211

Lékařská pohotovostní služba
Nemocnice Havlíčkův Brod – Dospělí, hlavní 
budova nemocnice 569 472 360
Děti a dorost, hlavní budova nemocnice, 
1. nadzemní podlaží, tel. 569 472 189
Pracovní den pro děti a dospělé 17.00–20.00
SO, NE a svátek pro děti 8.00–20.00, pro 
dospělé 9.00–20.00

Zubní pohotovost
So, Ne 9.00–12.00. Info na recepci Nemocnice 
Havl. Brod, tel. 569 472 111 a na www.onhb.cz
1.–2. 3. MDDr. Jitka Kašparová, Tyršova 579, 
Chotěboř, tel. 735 716 782
8.–9. 3. MUDr. Radka Vorlíčková, Lánecká 970, 
Světlá nad Sázavou, tel. 704 611 133
15.–16. 3. MDDr. Jitka Kašparová, Tyršova 579, 
Chotěboř, tel. 735 716 782 
22.–23. 3. MUDr. Tomáš Richter, Jiráskova 669, 
Chotěboř, tel. 569 626 481

29.–30.3. MUDr. Petra Coufalová, Ždírec nad 
Doubravou, tel. 725 583 733

Veterinární kliniky
MVDr. B. Vlček – denně 569 428 857, 
603	349	285	•	MVDr. J. Štursa – 569 428 868, 
pohotovost	604	569	831	•	MVDr. Z. Potocký – 
731	533	348	včetně	pohotovosti	•	VetHB Žižkov 
MVDr. Jan Šťastný – 724 704 470 (včetně 
pohotovosti)	•	MVDr. Daniela Mičkalová – 
773 617 856 (včetně pohotovosti)

Útulek pro psy Mírovka
Technické služby – Eva Rippelová
Tel. 602 262 429, email: erippelova@tshb.cz
www.pesweb.cz/cz/utulek-pro-psy-havlickuv-brod
Přispívat můžete na účtu 131-2647810257/0100

Řádková inzerce
NOVÁ VANA DO STARÉ, bez bourání, záruka 
5 let. Tel. 608 700 515, www.renovacevany.eu.
Nabídněte starší auto za rozumnou cenu, 
případné závady si opravím. Tel. 731 008 861.
Brusič Brosl, Prano, Havířská 3549, 
tel. 731 871 591. Broušení nožů, nůžek, 
masomlýnků, pilových kotoučů, zahradních 
a dílenských potřeb. Prodej palivových pil.

KONZULTACE V DEN VÝKONU ZDARMA

ESTETICKÁ MEDICÍNA 
Čas nezastavíme, ale projevy stárnutí zpomalit dokážeme!

Korekce a odstranění vrásek

+420 774 990 911

www.hblbeauty.cz

Krále Jana 538, Chotěboř

Mezoterapie

Microneedling

Korekce, modelace a zvýraznění rtů, brady, lícních kostí, ...
Odstranění pocení v podpaží a na dlaních

Baby botox

  mnoho dalších zákroků

Rádi s Vámi naplánujeme, které
výkony jsou pro Vás vhodné.

KONZULTACE V DEN VÝVÝV KONU ZDARMA

+420 774 990 911 Krále Jana 538, Chotěboř

Program kina Ostrov Havlíčkův Brod
1. 3. 17.30  Zlatovláska
1. 3. 20.00  Captain America: Nový svět (3D)
2. 3. 15.00  Já, rebelka
3. 3. 16.00  Ježek Sonic 3 
4. 3. 16.00  Zlatovláska
4. 3. 18.30  Bridget Jonesová: Láskou šílená
5. 3. 16.00  Odvážná Vaiana 2 (3D)
5. 3. 18.00  Biograf SEN: Léto s Evženem
6. 3. 17.00  Dogman
6. 3. 19.00  Moře na dvoře
8. 3. 18.00  Mnichov 1972
8. 3. 20.00  Mickey 17
9. 3. 16.00  Jako z divokých vajec
9. 3. 18.00  Moře na dvoře
15. 3. 14.00  Jako z divokých vajec
16. 3. 16.00  Agent Čuník
16. 3. 18.00  Moře na dvoře
21. 3. 17.30  Mufasa: Lví král
21. 3. 20.00  Jak se nám to mohlo stát!?
22. 3. 15.30  Sněhurka
22. 3. 17.30  Bridget Jonesová: Láskou šílená
22. 3. 20.00  Čarodějnice a lovec
23. 3. 16.00  Sněhurka
23. 3. 18.00  Jak se nám to mohlo stát!?
27. 3. 17.00  Agent Čuník
27. 3. 19.00  Jak se nám to mohlo stát!?
28. 3. 17.30  Ježek Sonic 3
28. 3. 20.00  Spermageddon
29. 3. 17.30  Zlatovláska
29. 3. 20.00  Novokain
30. 3. 18.00  Jak se nám to mohlo stát!?
Změna programu vyhrazena
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